
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 609 af 28. maj 2014 (alm. del). Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra ikke-medlem af Udvalget (MFU) Kim Andersen (V). 
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Spørgsmål 

Ministeren bedes oplyse, om en accept af anvendelsen af brugtmomsreglerne i Danmark 

på brugte autogenbrugsdele vil gøre disse billigere og dermed mere konkurrencedygtige i 

forhold til anvendelsen af nye reservedele. 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra SKAT: 

 

”Som oplyst i besvarelse af SAU alm. del spørgsmål 299, går momsreglerne for handel 

med brugte varer ud på, at virksomheder, der er videreforhandlere af brugte varer, kun 

skal beregne moms af avancen og ikke af hele salgsprisen.  

 

Formålet med brugtmomsordningen er på den måde at undgå dobbeltbeskatning, dvs. at 

der betales moms af den samme vare to eller flere gange. 

 

Den præmis, som er indlagt i nærværende spørgsmål, hvorefter implementering af brugt-

momsreglerne på salg af brugte autogenbrugsdele forudsættes at have indvirkning på 

priserne som anført ved videresalg til slutbruger, kan på det foreliggende grundlag ikke 

besvares med den fornødne sikkerhed. Prisdannelsen på brugte autogenbrugsdele vil bero 

på en række faktorer, som kræver et indgående kendskab til markedsforholdene for salg 

af autodele.” 
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